
 آرمان ملی: صحبت در خصوص حق پخش 
فوتبال متفاوت است اما گفته می شود حق 
پخش واقعی فوتبال ایران ۲ هزار میلیارد تومان 

است. 
 آمار و ارقام 

فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( به تازگی 
آماری از میزان حق پخش تلویزیونی در 5 
لیگ بزرگ جهان را منتشر کرده است. این 
آمارها ارتباط مستقیمی با درآمد و عملکرد 
تیم ها در طول مسابقات دارد. برای نمونه 
در لیگ انگلیس 53 درصد و در لیگ فرانسه 
30 درصد حق پخش به باشگاه ها اختصاص 
یافته است. طبیعتاً هر چه مسابقات برای 
مخاطبان جذاب تر باشد میزان مخاطبان 
گرچه در  ا افزایش پیدا می کند.  تلویزیونی 
گزارش آماری فیفا اشاره ای نشده اما فرهنگ 
هواداری و حمایت از تیم شهری هم قطعاً 
روی تعداد مخاطبان موثر است. برخی نکات 
گزارش فیفا در مورد حق پخش تلویزیونی به 

شرح زیر است: 
آغاز دور جدید حق پخش لیگ برتر   
جزیره، میانگین درآمد باشگاه های سطح اول 
انگلیس که به بیش از 300 میلیون پوند رسید را 

11 درصد افزایش داد. 
 میانگین درآمد حق پخش باشگاه های 
5 لیگ بزرگ انگلیس، آلمان، اسپانیا، ایتالیا 
و فرانسه 9. ۲ میلیارد یورو بود. رشد در فصل 
۲0۲3/۲0۲۲ که فصل دوم از دور حق پخش برای 
سری A، بوندسلیگا، لیگ 1 فرانسه و مسابقات 
باشگاهی یوفا بود رقم 9. 8 میلیارد یورو را نشان 

می دهد. 
پخش  حق  از  درآمد  سهم  میانگین   
باشگاه ها در لیگ انگلیس 53 درصد، در لیگ 
آلمان 40 درصد، در لیگ اسپانیا 50 درصد، 
در لیگ ایتالیا 54 درصد، و در لیگ فرانسه 30 

درصد بوده است. 
برای  پخش  حق  از  درآمد  میانگین   
باشگاه های بوندسلیگا در فصل ۲0۲۲- ۲0۲3 با 

10 درصد رشد به 1. 5 میلیارد یورو رسید. 
 در ایتالیا درآمد از حق پخش با سهم 
54 درصدی باشگاه ها با رشد 15 درصدی به 
میزان 194 میلیون یورو به عدد 1. 5 میلیارد 

یورو رسیده است. 
  کمترین میزان درآمد از حق پخش بین 

پنج لیگ بزرگ برای لیگ 1 فرانسه بوده و علت 
آن عملکرد ضعیف تیم های باشگاهی این 

کشور در رقابت های یوفا است. 
برای  درآمد  ایجاد  بابت  رکوردشکنی   -  
لیگ برتر جزیره در فصل ۲0۲۲- ۲0۲3 بوده 
را درآمد از حق پخش  که بیش ترین سهم 
53 درصد همانند فصل های  تلویزیونی با 

پیش داشته است. 
  درآمد از حق پخش تلویزیونی در لیگ برتر 
انگلیس که توسط لیگ برتر در بین باشگاه ها 
توزیع شد بین 167 میلیون یورو )1۲ هزار میلیارد 
تومان( برای منچسترسیتی و 94 میلیون یورو 
)6 هزار میلیارد تومان( برای ساتهمپتون در 

انتهای جدول بوده است. 
- لیگ برتر انگلیس برای دوره چهارساله حق 
پخش داخلی با Sky و TNT Sports به توافقی به 
ارزش 6. 4 میلیارد یورو با آغاز فصل ۲0۲5- ۲0۲6 

رسیده است. 
 نظر کفاشیان

علی کفاشیان در گفت وگو با ایسنا، درباره 
اینکه  و  تلویزیونی  پخش  حق  موضوع 
صداوسیما چرا برای پخش بازی های لیگ 
حق پخش پرداخت نمی کند هم گفت: حق 
پخش همیشه یکی از مشکلات فوتبال ایران 
بوده اما متاسفانه هیچ وقت پرداخت نشده 
است. حق پخش، حق مسلم فوتبال است و در 
دوره ای که من رئیس فدراسیون فوتبال بودم 
پیگیری کردم که این پول از سوی صداوسیما 
که  پرداخت شود. آن زمان آقای بن همام 
رئیس AFC بود، گلایه داشت که چرا این پول 

پرداخت نمی شود. ما به این موضوع اعتراض 
گر حق پخش  کردیم و AFC هم گفته بود که ا
پرداخت نشود، ما از فوتبال ایران حمایت 
نمی کنیم. وی افزود: در دوره ریاست جمهوری 
آقای احمدی نژاد، جلسه ای میان او، آقای 
ضرغامی به عنوان رئیس وقت صداوسیما و 
آقای علی آبادی رئیس سازمان تربیت بدنی 
وقت برگزار و مقرر شد که حق پخش، پرداخت 
شود. این پول با اینکه عددی کمی بود هر سال 
پرداخت می شد. آن زمان حدود ۲0 میلیارد 
می دادند و سعی کردیم این مبلغ را زیاد کنیم. 
کرد،  که ریاست صداوسیما تغییر  در ادامه 
پرداخت این پول قطع شد و دیگر پرداخت 
نشد. آن زمان من حتی جلسه ای با شبکه 
الجزیره برگزار کردم که آن ها حق پخش ما را 
بخرند و بازی ها را پخش کنند اما صداوسیما 
کار  با این موضوع موافقت نکرد. در نهایت 
به جایی رسید که ما جلوی پخش بازی ها را 
گرفتیم و دو بازی هم بدون پخش بازی ها برگزار 
شد. در ادامه شورای امنیت کشور تشکیل 
جلسه داد و گفتند برای حق پخش راهکاری 
که  گفتیم  داده شود. ما هم راهکار دادیم 
درآمدهای فوتبال را با صداوسیما تقسیم 
می کنیم و آن ها با ما توافق کردند و گفتند فعلا 
اجازه بدهید بازی ها پخش شود و بعد راهکاری 
پیدا کنیم. متاسفانه زیر بار این توافق نرفتند و 
بعد هم با ما به خاطر پیگیری این قضیه برخورد 
کردند. کفاشیان همچنین گفت: بیش از 70 
درصد درآمد باشگاه ها در دنیا از حق پخش 
تلویزیونی تامین می شود اما باشگاه های ما 

از این موضوع محروم هستند. صداوسیما 
وقتی می خواهد سریالی بسازد هزینه زیادی 
برای آن می کند اما فوتبال که همیشه است و 
زحمات زیادی برای آن کشیده می شود جایی 
در هزینه های صداوسیما ندارد. به نظرم زور 
دارد که این بحث پیش می آید. با این حال آن 
زمان به دنبال این بودم که اجازه پخش بازی ها 
از سوی صداوسیما را ندهیم اما زور ما نرسید. 
او در پاسخ به این سوال که الان برای وصول 
کاری باید انجام  حق پخش تلویزیونی چه 
شود هم گفت: وقتی صداوسیما حق پخش را 
پرداخت نمی کند، باید جلوی پخش بازی ها 
گر نمی شود چنین کاری کرد،  گرفته شود. یا ا
فوتبال را تعطیل کنید. چون اراده ای پشت این 
قضیه نیست. کفاشیان در پاسخ به این سوال 
که ارزش واقعی حق پخش تلویزیونی چقدر 
گر با نرخ همان ۲0 تا 30 میلیارد که  است، گفت: ا
در سال 88 تا 90 ما می گفتیم محاسبه کنید، ۲00 
میلیارد تومان است اما به نظر من حق پخش 
واقعی فوتبال ایران ۲ هزار میلیارد تومان است. 

 مدیرعامل استقلال 
فرشید سمیعی، مدیرعامل باشگاه استقلال 
در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه »سودده 
بدون  فوتبال  صنعت  در  باشگاه ها  کردن 
حق پخش ممکن نیست.” درباره موضوع 
سودده  کرد:  اظهار  تلویزیونی  پخش  حق 
کردن باشگاه ها در صنعت فوتبال بدون حق 
پخش ممکن نیست. خیلی از تیم ها در حال 
ورشکستگی هستند و شامل ماده 141 قانون 
تجارت هستند. مقام محترم عالیه وزارت 
ورزش جناب آقای دنیامالی به دنبال این 
قضیه هستند و پیگیر هستند که ان شاءا... 
این موضوع حق پخش انجام شود. مدیرعامل 
کنش به خبر منتشر شده  باشگاه استقلال در وا
از مبلغ درآمد هنگفت صدا و سیما از بازی های 
این تیم، گفت: این موضوع را شنیده ام اما از 
گر ترتیبی اتخاذ  صحت آن بی اطلاع هستم. ا
شود که باشگاه بتواند از درآمد حق پخش 
برخوردار شود، یکی از اهداف باشگاه که سودده 
کردن است محقق خواهد شد. سمیعی درباره 
احتمال محقق شدن پرداخت حق پخش 
گفت: باتوجه به پیگیری های آقای دنیامالی، 
امیدوار هستم که قبل از شروع فصل آینده این 

موضوع تحقق پیدا کند. 

11ورزش سال هفتم
شماره  1980

دوشنبه 
1403 .09 .05
23  جمادی الاول     1446/    25   نوامبر  2024

a r m a n m e l i . i r

2 همت؛ ارزش حق پخش فوتبال ایران؟!

ر  ا ید د هنگی  هما جلسه    
و  ایران  ل  استقلا تیم های 
کور ازبکستان در دبی  پاختا
برگزار و لباس های دو تیم برای 
وز دوشنبه  دیدار حساس ر
جالب  نکته  شد.  مشخص 
رونمایی از پیراهن استقلال در 
این مسابقه استفاده از شماره 
7 مهرداد محمدی مهاجم 

مصدوم آبی ها بود. 

پنجم  ی  ز با نه  ستا آ ر  د  
پرسپولیس در لیگ نخبگان 
آسیا مقابل الریان، باتوجه 
به رنگ لباس تیم حریف این 
تیم نمی توانست از لباس 
سرخ رنگ خود استفاده کند 
و این موضوع بهانه ای شد 
که در دوحه از کیت سوم این 
فصل پرسپولیس رونمایی 

 . د شو

ر  نتظا ا که  ر  ن طو هما  
ت  سو ز  ا پیش  فت  می ر
آغاز مسابقه صنعت نفت و 
آلومینیوم، مدیران آبادانی 
لب  طا ز  ا یر  تقد مه  نا بر
ه  ید د ک  ر ا تد ا  ر نی  یکا ر
با  این مراسم  بودند. در 
اهدای هدایایی به طالب از 
سال ها حضور او در صنعت 

 . شد تجلیل  نفت 

ت
شــ

س نو
عک

        قدردانی     پیراهن مصدوم  رونمایی

گفتوگو

سابق  مهاجم  اصلانیان  امیرحسین   
پرسپولیس و کارشناس فوتبال در خصوص 

گردان گاریدو صحبت کرد.  وضعیت شا
 شرایط تیم فوتبال پرسپولیس برای 
مصاف با الریان در لیگ نخبگان را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
 پرسپولیس با توجه به اینکه بازی های 
ج از خانه برگزار کرده نشان  خانگی را خار
داده که عملکرد متفاوتی از خود برجای 
می گذارند و دلیل آن هم کیفیت بالای چمن 
ورزشگاه های حوزه خلیج فارس است که 
کتیکی  کمک می کند سرخ پوشان کار های تا
را به خوبی انجام دهند. از لحاظ ساختاری، 
سخت افزاری از تیم های حوزه خلیج فارس 
به شدت عقب هستیم. تیم های عربی 
هزینه های زیادی برای بازیکنان خودشان 
کرده اند و جدای از آن تجهیزات و امکانات 
خیلی بهتری نسبت به ما دارند. با این وجود 
به نظرم حقشان است که نتیجه بگیرند و 
ما با این امکانات نهایتاً مرحله گروهی را رد 
که بیشتر از آن نمی توانیم مقابل  کنیم، چرا
حریفان آسیایی دوام بیاوریم. باید بیشتر 
تمرکزمان را برای بازی های لیگ برتر و جام 

حذفی ایران بگذاریم. 
 در مورد عملکرد بازیکنان، چه نظری 

دارید؟
 در بازی با مس سونگون چند بازیکن 
مثل ژوائو راه گل زدن را پیدا کردند و شرایط 
روحی و روانی آنها پیش از بازی های آسیایی 
تقویت شد. دلایل زیادی باعث شده که 
بیفتیم.  عقب  آسیایی  حریفان  مقابل 
وقتی به عربستان نگاه می کنیم می بینیم 
که تجهیزات، امکانات و ورزشگاه های به 
کیفیتی دارند و آمدن بازیکنان  شدت با
بزرگ به کشورشان سطح فوتبالشان را بالا 
برده؛ هرچند فوتبال بازی کردن در ذاتشان 
نیست وگرنه الان باید با اسپانیا و برزیل 
رقابت می کردند. در سوی دیگر کشور ژاپن 
از لحاظ ملی و باشگاهی نبوغ بالایی پیدا 
کرده  و در کنار امکانات و تجهیزات خوبی 
که دارند، علم فوتبالشان هم بالا رفته است. 
 انتقادهایی به تیم ملی و قلعه نویی 

وارد شده است!
 اوج عملکرد بازیکنان فعلی تیم ملی در 
همان جام ملت های آسیا بود که تاریخ 
انقضایش به پایان رسید. زمان کی روش 
مشکل  هجومی  بخش  در  اینکه  به رغم 
داشتیم و تمام تفکراتش دفاعی بود، اما یک 
حُسن خوبی که داشت این بود که بازیکنان 
را به خوبی با یکدیگر هماهنگ کرده بود 
و حداقل در یک خط ما خوب بودیم و 
کمترین موقعیت را به حریفان می دادیم. 
قلعه نویی باید دستیارانی داشته باشد 
که بتوانند به او کمک کنند. دلیل اینکه 
بازیکنان ایران خطا می کنند این است که به 
دلیل سن بالا نمی توانند یک در برابر یک را 
از پیش رو بردارند و مجبور به خطا می شوند. 
کنون که صعودمان قطعی شده، از نظر من  ا
باید قلعه نویی یک دستیار خارجی خوب 
بیاورد تا به او کمک کند تا در جام جهانی 

مقابل حریفان به مشکل نخوریم. 

اصلانیان: 
پرسپولیس برای 

بازی های لیگ برتر و 
جام حذفی بجنگد! 

 پیروزی میلیمتری ایران  
مقابل روسیه 

ایسنا: با پیروزی امتیاز عالی مجتبی 
ع، تیم کشتی آزاد  گلیج و امیرحسین زار
ایران موفق شد در یک مصاف میلیمتری 
روسیه را در مسکو شکست دهد. در رقابت 
کشتی آزاد دوستانه بین ایران و روسیه که 
با نام لیگ پادوبنی در مسکو روسیه برگزار 
می شود، ایران در یک نبرد سنگین و به 
دلیل داشتن امتیاز فنی بیشتر موفق شد 
روسیه را شکست دهد. این مسابقه در 
برد انفرادی 5 بر 5 و در امتیاز مثبت ۲1 
بر ۲1 شد تا امتیازهای فنی کشتی گیران 
تیم پیروز را مشخص کند. در امتیازات 
فنی ایران به برتری میلیمتری 54 بر 5۲ 
رسید تا برنده این دیدار حساس شود. 
در کشتی سرنوشت ساز وزن 1۲5 کیلوگرم، 
ع دارنده طلای جهان  امیرحسین زار
و نقره و برنز المپیک به مصاف شامیل 
موسایف از روسیه رفت. در حالی که ایران 
برای برنده شدن مصاف تیم به تیم، به 
ع با ضربه فنی یا با اختلاف 10 امتیاز  برد زار
ع در همان شروع  احتیاج داشت، زار
مسابقه دو امتیاز داد اما در وقت نخست 
ع در تایم دوم  8 بر ۲ به برتری رسید. زار
هم نتیجه را 1۲ بر ۲ کرد تا پنجمین برد را 
نصیب ایران کند و باعث پیروزی ایران بر 

روسیه شود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
که تصور نمی کرده  گفت   تسنیم: علیرضا جهانبخش 
در دیدار هیرنفین برابر فاینورد به میدان برود علیرضا 
جهانبخش که پس از سه سال حضور در فاینورد به هیرنفین 
پیوسته بود، شنبه شب گذشته در چارچوب اردویژه هلند 
یک نیمه برابر تیم پیشین خود بازی کرد. در این دیدار 
فاینورد توانست با 3 گل هیرنفین را شکست دهد. علیرضا 
جهانبخش با ابراز خوشحالی از بازگشت به فاینورد گفت: از 
این بازگشت خوشحالم. انتظار نداشتم برابر تیم پیشین 
خود بازی کنم اما این بخشی از حرفه ام است. بازگشت به 
فاینورد بسیار زیبا بود اما نتیجه خوشایندی برای تیمم به 
همراه نداشت. نیمه نخست این بازی یک طرفه بود اما 
در نیمه دوم توانستیم فرصت هایی خلق کنیم. این برای 
شکست نخوردن هیرنفین کافی نبود و من فقط خوشحالم 
که دوباره به فاینورد بازگشتم و بازی کردم. وینگر هیرنفین 
درباره تشویق خود از سوی هواداران فاینورد اظهار داشت: 
افتخار می کنم در چند سال اخیر برای فاینورد بازی کردم. 
در سه سال اخیر خاطره های زیادی از این تیم داشتم. 
کنون بازیکن هیرنفین هستم و تمام تلاش خود را برای تیم  ا

جدیدم انجام می دهم. 

بیــنالمــلل
مقابل  منچسترسیتی  گر  ا کرد  عنوان  گواردیولا  پپ 
لیورپول در دیدار هفته آینده شکست بخورد، تیمش از 
ج می شود. منچسترسیتی  کورس قهرمانی در لیگ برتر خار
در پنجمین بازی متوالی اش در تمامی رقابت ها و سومین 
بازی متوالی در لیگ برتر شکست خورد. این بار سیتی بعد 
از شکست برابر بورنموث و برایتون در خانه مقابل تاتنهام 
گردان  حرفی برای گفتن نداشت و چهار بر صفر باخت. شا
گواردیولا سه شنبه شب در لیگ قهرمانان اروپا به مصاف 
فاینورد می روند و پنج روز بعد به آنفیلد سفر می کنند. لیورپول 
در صورتی که امروز )یکشنبه( ساوتهمپتون را شکست دهد، 
می تواند هشت امتیاز برتری داشته باشد و با برتری در دیدار 
هفته آینده اختلافش را با سیتی به یازده امتیاز خواهد رساند. 
پپ گواردیولا درباره به خطر افتادن شانس قهرمانی تیمش در 
لیگ برتر گفت: ما به قهرمانی یا از دست دادن قهرمانی فکر 
نمی کنیم. در شرایطی نیستیم که به اتفاقاتی که قرار است در 
گر برنده نشدیم به این دلیل  پایان فصل بیفتد فکر کنیم. ا
است که لیاقت بردن را نداشتیم. قبلا برنده می شدیم چون 
شایسته بردن بودیم. آنچه باید انجام دهیم این است که 
فاینورد را شکست دهیم. سیتی نه تنها برای اولین بار در 18 
سال گذشته پنج بازی متوالی را باخت که 14 گل نیز در این 
مدت دریافت کرده است. گواردیولا گفت: ما در حال حاضر 
خیلی ضعیف و آسیب پذیریم. این واضح است. باید این روند 
ممکن را تغییر دهیم. پیروزی در بازی بعدی باعث می شود 
اعتماد به نفس مان را به دست آوریم و باید این کار را انجام 
دهیم. بعد از هشت سال می دانستم که دیر یا زود دچار افت 
خواهیم شد. هرگز انتظار نداشتم سه بازی متوالی در لیگ برتر 
را ببازم ولی ما بارها و بارها به طرز باورنکردنی همیشه ثبات 

کنون نمی توانیم واقعیت را انکار کنیم.  داشتیم و ا

پرس: رودری شایسته توپ طلا بود ولی نه امسال!

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

را   سرانجام فلورنتینو پرس سکوتش 
درباره توپ طلای ۲0۲4 شکست و عنوان 
کرد یک بازیکن از رئال مادرید باید برنده این 
جایزه می شد. فلورنتینو پرس در مجمع 
عمومی باشگاه رئال مادرید با تمجید از 
توانایی های رودری اظهار داشت که زمان 
اهدای جایزه به بازیکن سیتی مشکوک 
است و توپ طلا باید به بازیکنی از رئال  
مادرید می رسید. فلورنتینو پرس گفت: 
رودری فوتبالیست بزرگی است. ما او را 
اما من یک چیز به شما  دوست داریم 
می گویم. توپ طلا باید به بازیکنی از رئال 
مادرید می رسید. رودری شایسته توپ 
گذشته  طلاست اما امسال نه. او فصل 
که با منچسترسیتی سه گانه را به دست 

کسب آن را داشت. ما  آورد، شایستگی 
نمی دانیم چه کسی رای داده است و برخی 
از کشورها را حتی نمی شناسیم. به همه این 
دلایل در مراسم توپ طلا شرکت نکردیم. 
کید کرد که  رئیس باشگاه رئال مادرید تا
دخالت روزنامه نگاران کمتر شناخته شده 
از کشورهایی مانند اوگاندا، نامیبیا، آلبانی 
و فنلاند ممکن است به طور قابل توجهی 
گذاشته باشد و اشاره  روی نتیجه تأثیر 
کرد که وینیسیوس می توانست بدون رأی 
آنها برنده شود. او با انتقاد از برنامه فیفا و 
یوفا گفت: فیفا تعداد فیفادی ها را افزایش 
داده و یوفا تعداد بازی ها را زیاد کرده است. 
جام جهانی باشگاه ها نیز ایجاد شده است 
که تورنمنت بزرگی نسبت به قبل شده است. 

تعداد بازی ها زیاد شده است و در عین 
حال هیچ توجهی به بازیکنان نمی شود. 
رئیس باشگاه رئال مادرید بار دیگر علیه 
سیاست های فیفا و یوفا موضع سختی 
گرفت. فلورنتینو پرس در مجمع عمومی 
باشگاه رئال مادرید بار دیگر به دفاع از برنامه 
سوپرلیگ پرداخت و از برنامه های فیفا و 
یوفا انتقاد کرد: »به غیر از تقویم، هیچکس 
به نمایش خوب اهمیت نمی دهد. در 
1۲۲ سال، تیم های انگلیسی فقط ۲۲ بار 
کرده اند. آرسنال فقط  از برنابئو بازدید 
 ، یک بار در تاریخ ما و در 16 سال اخیر
منچستریونایتد فقط یک بار به اینجا آمده 
است. راه اشتباه است! فرمت جدید لیگ 
قهرمانان اروپا ناعادلانه است، هیچکس آن 

، ارزش  را درک نمی کند. با بازی های بیشتر
هر کدام تقریبا 30 درصد کاهش یافته است، 
بازی های بیشتر، اما ارزش کمتری دارند.« او 
در ادامه صحبت هایش گفت: »فیفا تعداد 
فیفادی ها و یوفا تعداد بازی ها را افزایش 
داده اند و همچنین یک تورنمنت جدید راه 
اندازی کرده است: جام باشگاه های جهان. 
همه این ها برای کسب درآمد بیشتر است و 
سلامت بازیکنان در نظر گرفته نمی شوند. 
کمبود استراحت و همه این بازی ها روی 
مثلا  می گذارد.  تاثیر  بازیکنان  سلامت 
بلینگام با ۲51 بازی ۲1 ساله خواهد شد. 
بکام در سن او فقط 54 بازی کرده بود. فشار 
جسمی و روحی زمانی برای استراحت 
وجود ندارد و خطر آسیب بیشتر می شود.«

پیشین  بازیکن  قاسم پور  ابراهیم   
اعتقاد دارد،  کشورمان  تیم ملی فوتبال 
دستیاران قلعه نویی کمکی به او نمی کنند 
و می بایست کادر فنی تیم ملی تقویت شود.

  انتقادات 
ابراهیم قاسم پور در گفت وگو با تسنیم 
که از  درباره شرایط تیم ملی و انتقاداتی 
گردان قلعه نویی در مسابقات انتخابی  شا
صورت  آسیا  قاره  در   ۲0۲6 جهانی  جام 
می گیرد، اظهار داشت: تیم ملی در گروهی 
قرار دارد که هیچ کدام از قدرت های برتر آسیا 
در آن حضور ندارند و به لحاظ نتیجه گیری 
گروهش  صدرنشین  و  کرده  عمل  خوب 
گر دقیق به عملکرد ملی پوشان  است، اما ا
که باید  کنیم اشکالاتی را می بینیم  نگاه 
خیلی زود برطرف شوند. بزرگترین مشکل 
تیم ملی در حال حاضر ساختار دفاعی 
است، وقتی ما مقابل دو تیم درجه دو سه 
گل هم  گل می خوریم و چند  آسیا چهار 
دریافت نمی کنیم نشان دهنده آن است 

که مشکلات زیادی در بخش دفاع تیمی 
داریم، اما متأسفانه آقایان نمی خواهند 

قبول کنند و جنبه انتقاد را ندارند.
  آنالیز 

 وی ادامه داد: وقتی دو بازی ایران با کره 
شمالی و قرقیزستان را آنالیز کنید، می بینید 
که در هر دو بازی تیم ملی نیمه دوم  ها را 
بازنده بوده است، یعنی ما نیمه مربیان را 
مقابل مربیانی بی نام و نشان بازنده بودیم. 
چه اتفاقی می افتد در مسابقه ای که با دو یا 
سه گل جلو هستیم به یکباره ورق برمی گردد 
و با شانس پیروز از زمین بیرون می آییم؟ 
دستیاران قلعه نویی چه آنالیز و کمکی به 
که این اتفاقات می افتد؟ من  او می کنند 
اما  ندارم،  کسی  با  دشمنی  و  خصومت 
اشکالات را می بینم و بازگو می کنم تا ایرادات 
تیم ملی برطرف شود. قلعه نویی در خلوت 

خود بیشتر به مشکلات تیم ملی فکر کند.
  دشمنی؟

انتقاد  که  کسی  هر  کنیم  فکر  »نباید 

می کند دشمنی دارد.«، کارشناس فوتبال 
کشورمان با بیان این جمله خاطر نشان 
کرد: همه کارشناسان و اهالی فوتبال پس از 
جام ملت ها و حذف از آن مسابقات نظرات 
خودشان را بیان کردند، اما آن زمان هم 
کنش سرمربی و دستیارانش روبه رو  با وا
کثر کسانی که انتقاد  شدند. من معتقدم ا
بعید  هستند،  ملی  تیم  دلسوز  می کنند 
می دانم کسی دنبال سهم خواهی باشد. 
که انتقاد می کنیم  کسانی  من و خیلی از 
دنبال این نیستیم که در کادر فنی تیم ملی 
حضور داشته باشیم، ما فقط می خواهیم 

تیم ملی کشورمان موفق باشد.
  صعود 

»با توجه به اینکه صعود تیم ملی به جام 
جهانی به زودی قطعی می شود، برای جام 
کادر فنی تغییراتی ایجاد  جهانی باید در 
کنیم؟«، قاسم پور در پاسخ به این پرسش 
تصریح کرد: من همیشه اولین نفری بودم 
که می گفتم باید به مربی ایرانی زمان بدهیم، 

الان هم می گویم که قلعه نویی باید از افراد 
کادر فنی تیم ملی استفاده  قوی تری در 
کادر تیم ملی حضور  که در  کند. مربیانی 
کمک  قلعه نویی  به  نمی توانند  دارند، 

خاصی کنند.
  جوانگرایی

ح موضوع  کنش به طر وی در پایان در وا
گفت: متأسفانه  جوانگرایی در تیم ملی 
ترس اجازه نمی دهد که در تیم ملی شاهد 
کره  مقابل  بازی  دو  باشیم.  جوانگرایی 
شمالی و قرقیزستان فرصت خوبی بود که از 
جوانان بیشتر استفاده کنیم، اما به راحتی 
این بازی ها را از دست دادیم. به نظر من 
هنوز هم دیر نشده است، در چند بازی 
آینده شرایط خوبی داریم و بعید می دانم 
که صعود تیم ملی به خطر بیفتد. باید به 
بازیکنان جوان فرصت بیشتری بدهیم تا 
برای آینده تجربه کسب کنند. به عقیده من 
فدراسیون فوتبال هم باید در این زمینه 

حمایت مناسبی داشته باشد.

قلعه نویی مشاوران قوی تری می خواهد 

  انتقادات جواد خیابانی از تیم ملی تا حدی تند بوده 
کنش رئیس فدراسیون و سرمربی و بازیکنان تیم ملی  که وا
را به همراه داشت. چند دلیل وجود دارد که انتقاد های 
زیادی می بینیم و بزرگ ترین آن تغییر نسل است. خدا را 
شکر با وجود جوانگرایی که در حال انجام است به غیر از 
ژاپن همه نام های بزرگ آسیا دچار مشکل شده اند ولی ما 
یک پیروزی تا صعود می خواهیم. ادامه کار برای تیم ملی 
آسان است و برای نزدیک به دو سال دیگر که مرحله نهایی 
بازی ها است، می توانیم انتظار کسب بهترین نتیجه را 
که تا جام جهانی باقی مانده  داشته باشیم. در زمانی 
باید تیم را جوان تر کرد، آماده ترین نفرات انتخاب شوند و 
تیمی را ساخت که در کیفیت خیلی بهتر است. انتظاری 
که در جام جهانی از تیم ملی دارم الان نمی توانیم داشته 
باشیم. شکی نیست تیمی که میانگین سنی بالایی دارد 
با تعدادی از این بازیکنان در جام جهانی به بن بست 
می خورد و کادرفنی باید فضا را برای جوان های شایسته 
باز کند تا بعد از صعود خود را نشان دهند، جوانان هم 
باید جوری خود را نشان دهند که سرمربی تیم چاره ای 
جز انتخاب او نداشته باشد. انتقادی که سازنده باشد 
به درد تیم ملی می خورد. انتقادی که از روی غرض باشد 
مانع رشد خواهد شد. تیم ملی را می کوبند و این کار به 
صلاح نیست. مشخص است که انتقاد به بد بازی کردن 
تیم ملی است ولی شکل گفتن انتقاد هم اهمیت دارد. 
خوشبختانه تیم ملی در حالی ضعف هایش مشخص شده 
که برنده است. حالا که ایراد ها را می دانیم به سمتی برویم 
که در جام جهانی بد نباشیم. کادرفنی تیم ملی نیاز به 
تقویت دارد، امیر قلعه نویی مشاوران قوی تری می خواهد. 
وقتی وزن کادرفنی بالاتر برود، نتایج هم بهتر می شود، 
کادرفنی تیم ملی  حرف و حدیث ها هم جمع می شود. 
هم در جام جهانی ۲0۲۲ و هم در جام ملت ها، بازدهی 
خوبی نداشت. با همین کادر که در حال صعود هستیم 
گر تغییراتی داده  در جام جهانی به مشکل می خوریم. ا
شود و کادرفنی قوی تر شود، می توانیم در جام جهانی بهتر 
شویم. به نظرم همه می توانند از تیم ملی انتقاد یا تعریف 
کنند، اما حرفی که در آن غرض باشد جای ایراد دارد. در 
کنار انتقاد باید از نکات مثبت هم گفت. نمی شود که از 
گر این همه جای انتقاد دارد پس  تیم ملی تماماً انتقاد کرد. ا
چطور صدرنشین شده و با یک پیروزی دیگر جواز صعود 
گر حرف نادرستی  می گیرد؟ اینها با هم همخوانی ندارد. ا
بدون غرض زده شود ایرادی ندارد، اما حرف درستی که 
با غرض زده شود به تیم ملی آسیب می زند. بهتر است هر 
کسی در حد و اندازه خودش حرف بزند تا جلوی پیشرفت 

تیم ملی گرفته نشود. 

حسنروشن
کارشناسفوتبال

: دستیاران قلعه نویی کمکی به او نمی کنند  قاسم پور


